
Protokół Nr IX/07 
z przebiegu IX zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn 

odbytej w dniu 7 września 2007 roku 
 
Na sesji obecnych było 13 radnych według załączonej listy obecności. 
Nieobecni: 1) Eugeniusz Leśniewski, 2) Jarosław Malinowski 
Sesja rozpoczęła się o godzinie 12.00 i zakończyła się o godz.14.15 
 
Do punktu 1 porządku obrad: 
G.Banasiak – Zastępca Przewodniczącego Rady Gminy – dokonała otwarcia IX 
zwyczajnej sesji Rady Gminy Lubiszyn, witając radnych i przybyłych gości. 
Stwierdziła, iŜ na stan 15 radnych na sesji obecnych jest 13 radnych, wobec czego rada moŜe 
obradować i podejmować prawomocne uchwały. 
 
Do punktu 2 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła proponowany porządek obrad: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 
5. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gorzowskiemu na 

realizację zadania modernizacji  ul. Osiedlowej w Baczynie. 
6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli 

i szkół prowadzonych na terenie Gminy Lubiszyn przez podmioty nie naleŜące do sektora 
finansów publicznych. 

7. Projekt uchwały w sprawie przejęcia z zasobów Agencji Nieruchomości Rolnych 
nieruchomości gruntowych niezabudowanych i zabudowanych, połoŜonych w Lubiszynie, 
Stawie, Ściechowie. 

8. Projekt uchwały w sprawie komunalizacji nieruchomości niezabudowanej połoŜonej w 
Baczynie, oznaczonej numerem ewidencyjnym 127/2 o pow. 3582m2 . 

9. Projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości gruntowej 
niezabudowanej, połoŜonej w Lubiszynie oznaczonej numerem ewidencyjnym 398/7 o 
pow. 634 m2 . 

10. Projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości. 

11. Projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości. 

12. Projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości. 

13. Projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości. 

14. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i 
kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Lubiszyn – obręb Wysoka. 

15. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia „Wielkopolski Ośrodek 
Kształcenia i Studiów Samorządowych”. 

16. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet przysługujących radnym za udział w 
posiedzeniach rady i komisji 

17. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet przysługujących sołtysom za udział 
w sesjach Rady Gminy Lubiszyn. 

18. Projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy Lubiszyn na rok 2007 



19. Informacja z przebiegu wykonania budŜetu Gminy Lubiszyn za I półrocze 2007 roku. 
20. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy. 
21. Interpelacje i wnioski radnych 
22. Wolne wnioski i informacje. 
23. Zamknięcie obrad sesji. 
D.Miłostan – Na Komisji BudŜetu i Spraw Gospodarczych rozpatrywaliśmy projekty uchwał 
i wnosimy o wycofanie z dzisiejszego posiedzenia punktu 14 tj. projektu uchwały w sprawie 
przystąpienia do sporządzenia zmiany studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Lubiszyn – obręb Wysoka i przekazanie go do ponownego 
rozpatrzenia przez Komisję BudŜetu na posiedzeniu w dniu 14 września 2007r. 
Rada Gminy jednogłośnie przyjęła w/w wniosek Przewodniczącego Komisji BudŜetu i 
Spraw Gospodarczych. 
G.Banasiak – przedstawiła porządek obrad po zmianach, który został jednogłośnie przyjęty 
w niŜej podanym brzmieniu: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Ustalenie porządku obrad. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z pracy między sesjami. 
4. Sprawozdanie Przewodniczącego Rady Gminy z pracy między sesjami. 
5. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gorzowskiemu 

na realizację zadania modernizacji  ul. Osiedlowej w Baczynie. 
6. Projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

przedszkoli i szkół prowadzonych na terenie Gminy Lubiszyn przez podmioty nie 
naleŜące do sektora finansów publicznych. 

7. Projekt uchwały w sprawie przejęcia z zasobów Agencji Nieruchomości Rolnych 
nieruchomości gruntowych niezabudowanych i zabudowanych, połoŜonych w 
Lubiszynie, Stawie, Ściechowie. 

8. Projekt uchwały w sprawie komunalizacji nieruchomości niezabudowanej połoŜonej 
w Baczynie, oznaczonej numerem ewidencyjnym 127/2 o pow. 3582m2 . 

9. Projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej nieruchomości 
gruntowej niezabudowanej, połoŜonej w Lubiszynie oznaczonej numerem 
ewidencyjnym 398/7 o pow. 634 m2 . 

10. Projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości. 

11. Projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości. 

12. Projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości. 

13. Projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny 
nieruchomości. 

14. Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia „Wielkopolski Ośrodek 
Kształcenia i Studiów Samorządowych”. 

15. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet przysługujących radnym za 
udział w posiedzeniach rady i komisji 

16. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet przysługujących sołtysom za 
udział w sesjach Rady Gminy Lubiszyn. 

17. Projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy Lubiszyn na rok 2007 
18. Informacja z przebiegu wykonania budŜetu Gminy Lubiszyn za I półrocze 2007 roku. 
19. Przyjęcie protokołu z VIII sesji Rady Gminy. 
20. Interpelacje i wnioski radnych 
21. Wolne wnioski i informacje. 



22. Zamknięcie obrad sesji. 
 
Do punktu 3 porządku obrad: 
T.Piotrowski  – przedstawił sprawozdanie z pracy między sesjami (stanowi załącznik). 
 
Do punktu 4 porządku obrad: 
Radni otrzymali  sprawozdanie z pracy między sesjami Przewodniczącego Rady Gminy 
(stanowi załącznik). 
 
Do punktu 5 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Gorzowskiemu na realizację zadania modernizacji  ul. Osiedlowej w Baczynie. 
D.Miłostan – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr IX/58/2007. 
 
Do punktu 6 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania 
dotacji dla przedszkoli i szkół prowadzonych na terenie Gminy Lubiszyn przez podmioty nie 
naleŜące do sektora finansów publicznych. 
J.Sidor – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
D.Miłostan – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała w/w 
projekt uchwały. 
B.Adamska – Prezes Stowarzyszenia Przyjaciół Szkoły w Lubnie „PROMYK” – Mam 
pytanie do radnych, czy zdają sobie sprawę z tego, co chcą przegłosować? Poprzednio stu 
procentowa dotacja pokrywała koszty oddziału zerowego przy szkołach. Z rozmów 
przeprowadzonych z naszymi radnymi wynika, iŜ oni zrozumieli, Ŝe te 75 % dotacji, które jest 
zgodne z tym minimum, które musi dać gmina, zgodnie z ustawa o oświacie z art. 85a, tj. 
minimum, które się daje na przedszkola. Chciałam powiedzieć, Ŝe ta uchwała obejmuje 
równieŜ oddziały rocznego przygotowania przedszkolnego. Czy wy zdajecie sobie z tego 
sprawę, Ŝe to nie jest tylko przedszkole? Bo przedszkole to jest dobrowolna sprawa rodziców. 
Ta uchwała dotyczy równieŜ rocznego przygotowania przedszkolnego, które jest realizowane 
przy szkołach podstawowych gdzie jest obowiązek szkolny. JeŜeli to będzie w ten sposób 
zrobione, Ŝe będzie obcięte 25% to wyjdzie na to, Ŝe pracownik powinien otrzymać 500 zł. 
Mówi się o 75% dotacji tylko dla przedszkoli a nie dla szkół. Poza tym tu są jeszcze róŜne 
inne takie zapisy, np., Ŝe co miesiąc trzeba będzie podawać ile dzieci chodzi do szkoły. W 
ustawie jest zapis, Ŝe trzeba do 30 września podać ilość dzieci. TakŜe ilość dzieci limituje 
rozliczenie na następny rok. To, po co tutaj tyle tych zapisów? Jeszcze najciekawsze w tym 
wszystkim jest to, Ŝe uchwała wchodzi w Ŝycie po upływie 14 dni od dnia ogłoszenia w 
Dzienniku Urzędowym Województwa Lubuskiego. To ja pytam: w trakcie roku szkolnego 
zasady się zmienia? PrzecieŜ zaczął się juŜ rok szkolny. Osoby w stowarzyszeniach są juŜ 
zatrudnione od wielu lat. Czy Państwo zdajecie sobie sprawę, dlaczego to jest tak zrobione? 
Czy Państwo zdajecie sobie sprawę, Ŝe w tamtym roku na jedno dowoŜone dziecko w gminie 
Lubiszyn wydawano rocznie 999 zł. 417 dzieci było dowoŜone. Sama to wyliczyłam, bo nikt 
takiej informacji mi nie potrafił udzielić. A wy Państwo mówicie, Ŝe jak my dostajemy 2.760 
zł. w roku na dziecko to jest duŜo i trzeba jeszcze obciąć, gdzie jest obowiązek szkolny. Co ja 
powiem rodzicom, Ŝe wasze dziecko chodzi do oddziału przedszkolnego, ale pieniędzy 
zabraknie i trzeba wprowadzić jakąś odpłatność. Jak ja rozmawiałam z radnymi to mówili mi, 
Ŝe chodzi tylko o oddziały przedszkolne. To rozumiem. 



PrzecieŜ jak dzieci uczą się poza terenem gminy to trzeba za to płacić, to się refunduje. U nas 
teŜ są dzieci spoza okręgu i tamte gminy płacą. To tak wygląda, Ŝe gmina obcina naszą 
subwencję i daje innym szkołom. Czy Państwo dobrze przeczytaliście te przepisy? Co miesiąc 
mam przekazywać informację o liczbie dzieci uprawnionych do dotacji. To jak jedno dziecko 
mi zachoruje to będzie zmniejszona dotacja. Ustawa nie nakłada takiego obowiązku. 
D.Niekrewicz – Urząd Gminy nie robi nic, co byłoby sprzeczne z ustawą o systemie oświaty. 
Punkt 2 b tej ustawy mówi „dotacje dla niepublicznych przedszkoli przysługują na kaŜdego 
ucznia w wysokości nie niŜszej niŜ 75% ustalonych w danej gminie wydatków bieŜących” itd. 
Jeśli chodzi o sprawozdania. Być moŜe wynika to z tego, Ŝe jest to jedyna forma kontroli, jaką 
moŜe przyjąć urząd nad swoimi środkami przekazywanymi do stowarzyszeń szkolno-
przedszkolnych. Doskonale sobie Pani zdaje sprawę, iŜ wynika to z tego, Ŝe w tych 
sprawozdaniach, które Pani przekazywała ujmowała Pani w klasie zerowej dzieci, które nie 
powinny tam chodzić. 
B.Adamaska – Jeśli pan mówi, Ŝe źle podawaliśmy, to ja wyjaśnię, Ŝe w ubiegłym roku część 
dzieci pięciolatków chodziło do naszej klasy zerowej i część była sześciolatków. W 
sprawozdaniu GUS-owskim Pani Dyrektor podała, co wyraźnie widać i wszyscy o tym 
wiedzą, Ŝe 7 dzieci jest z tego rocznika, a łącznie jest 15. Myśmy nic nie skłamali. Proszę nie 
mówić, Ŝe mówiliśmy komuś nieprawdę. Jest na to dokument, nawet do wglądu w Urzędzie 
Gminy. Ja uwaŜam, Ŝe nie ma zakazu, aby dzieci 5-letnie chodziły do zerówki. W przypadku 
I klasy dyrektor musi wyrazić zgodę. Natomiast w przypadku zerówki nie ma takiego 
obowiązku. Godziłam się na pewne sprawy, bo jesteśmy w jednej gminie. Wszystkie dzieci 
powinny być jednakowo traktowane a nie kategoriami I, II i III kategoria Lubno. 
D.Niekrewicz – Proponuję przegłosować ten projekt uchwały. Nasze przesłanki 
przedstawiłem na Komisjach Oświaty i BudŜetowej. 
 
G.Banasiak – ogłosiła przerwę w obradach od godz. 12.30 do godz. 12.40. 
 
J.Sidor – Zarzucono nam, Ŝe nie znamy ustawy o systemie oświaty. Wszyscy nie muszą znać 
ustaw, od tego mamy pracowników urzędu i radcę prawnego. Do momentu wejścia w Ŝycie  
tej uchwały funkcjonuje poprzednia z 2002 roku. 
§ 4 pkt 4 tej uchwały mówiący o tym, Ŝe Stowarzyszenie będzie musiało składać co miesiąc 
taką informację o liczbie dzieci, moŜe rzeczywiście nie jest zgodne z ustawą o systemie 
oświaty, bo nie ma tam takiego zapisu, ale nie ma tez zakazu ustalenia wewnętrznego prawa, 
co my robimy w uchwale. 
B.Adamska – Jeśli się mówi, Ŝe we wrześniu planuje się dotację na cały rok, a wy mi 
karzecie co miesiąc składać informacje i jeśli dziecko zachoruje to mi utniecie karnie dotację, 
to jak to jest zgodne z ustawą o oświacie? 
J.Sidor – Dziecko chore nadal jest uprawnione do otrzymania dotacji. To jest oświadczenie o 
aktualności uprawnienia do otrzymania dotacji. 
D.Niekrewicz – Nie wiem, dlaczego Pani Prezes Stowarzyszenia „Promyk” tak mocno boi się 
kontroli finansowej. JeŜeli ma Pani pracowników na etacie to ich obowiązkiem jest 
sporządzenie takiego sprawozdania. Podobne rozwiązania funkcjonują w gminach 
ościennych, nie jest to nasz nowy wymysł. 
B.Adamska – Boję się, Ŝe jak dziecko zachoruje w trakcie roku to będę miała zmniejszoną 
dotację. 
D.Niekrewicz – JeŜeli dyrektor szkoły publicznej zmienia angaŜe w trakcie roku szkolnego to 
teŜ się moŜe zdarzyć u Pani. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy większością głosów (10 „za”, 1 
„przeciwny”, 2 „wstrzymujące się”) podjęła uchwałę Nr IX/59/2007 w sprawie ustalenia 



trybu udzielania i rozliczania dotacji dla przedszkoli i szkół prowadzonych na terenie Gminy 
Lubiszyn przez podmioty nie naleŜące do sektora finansów publicznych. 
 
Do punktu 7 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przejęcia z zasobów Agencji 
Nieruchomości Rolnych nieruchomości gruntowych niezabudowanych i zabudowanych, 
połoŜonych w Lubiszynie, Stawie, Ściechowie. 
J.Sidor – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr 
IX/60/2007. 
 
Do punktu 8 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie komunalizacji nieruchomości 
niezabudowanej połoŜonej w Baczynie, oznaczonej numerem ewidencyjnym 127/2 o pow. 
3582m2 . 
J.Sidor – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr 
IX/61/2007. 
 
Do punktu 9 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze bezprzetargowej 
nieruchomości gruntowej niezabudowanej, połoŜonej w Lubiszynie oznaczonej numerem 
ewidencyjnym 398/7 o pow. 634 m2 . 
J.Sidor – Komisja Oświaty i Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała 
przedstawiony projekt uchwały. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr 
IX/62/2007. 
 
Do punktu 10 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny nieruchomości. 
J.Sidor – Były 4 podobne uchwały, więc odniosę się do wszystkich. Komisja Oświaty i 
Spraw Socjalno-Komunalnych pozytywnie zaopiniowała przedstawione projekty uchwał. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr 
IX/63/2007. 
 
Do punktu 11 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny nieruchomości. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr 
IX/64/2007. 
 
Do punktu 12 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny nieruchomości. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr 
IX/65/2007. 
 



Do punktu 13 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekty uchwał w sprawie wyraŜenia zgody na udzielenie 
bonifikaty od ceny nieruchomości. 
W wyniku przeprowadzonego głosowania Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr 
IX/66/2007. 
 
Do punktu 14 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie przystąpienia do Stowarzyszenia 
„Wielkopolski Ośrodek Kształcenia i Studiów Samorządowych”. 
D.Miłostan – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr IX/67/2007. 
 
Do punktu 15 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 
przysługujących radnym za udział w posiedzeniach rady i komisji 
D.Miłostan – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 
S.Dudziak – Pytanie do Pana Mecenasa. Ta wsteczna data kiedy wchodzi uchwała w Ŝycie? 
H.Wi śniewski – Skoro zmiany Statutu Gminy zostały ogłoszone w Dzienniku Urzędowym 
Województwa Lubuskiego 20 lipca 2007 roku i wchodzą w Ŝycie po 14 dniach, czyli od 3 
sierpnia 2007 roku. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr IX/68/2007. 
 
Do punktu 16 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet 
przysługujących sołtysom za udział w sesjach Rady Gminy Lubiszyn. 
D.Miłostan – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała w/w 
projekt uchwały. 
Rada Gminy większością głosów 12 „za”, 1 „wstrzymujący się”)  podjęła w/w uchwałę Nr 
IX/69/2007. 
 
Do punktu 17 porządku obrad: 
G.Banasiak – przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany budŜetu Gminy Lubiszyn na 
rok 2007 
D.Miłostan – Komisja BudŜetu i Spraw Gospodarczych pozytywnie zaopiniowała w/w 

projekt uchwały. 
Rada Gminy jednogłośnie podjęła w/w uchwałę Nr IX/70/2007. 
 
Do punktu 18 porządku obrad: 
Rada Gminy zapoznała się z informacją z przebiegu wykonania budŜetu Gminy Lubiszyn za I 
półrocze 2007 roku. 
 
Do punktu 19 porządku obrad: 
Rada Gminy większością głosów (12 „za”, 1 ‘wstrzymujący się”) przyjęła protokół z 
przebiegu obrad VIII zwyczajnej sesji. 
 
Do punktu 20 i 21 porządku obrad: 
A.Terlecki  – Chciałbym zasygnalizować jedną rzecz, zwrócić uwagę pracownikom urzędu 
gminy. To było juŜ poruszane na jednej z sesji, ale chyba do końca nie zostało to zauwaŜone. 



W Baczynie, a moŜe w innych miejscowościach równieŜ, są stawiane nowe budynki, do 
których są doprowadzane przyłącza. Rozumiem, Ŝe na przejście w pasie drogowym, czy przez 
drogę otrzymują pozwolenie. Prosiłbym o zobligowanie tych ludzi, bo taka sytuacja ma 
miejsce na ul.Słonecznej i ul.Ogrodowej, Ŝeby po wykonaniu przyłącza tą drogę doprowadzić 
do takiego stanu, w jakim ona była przed rozpoczęciem tych prac, bo te drogi jednak nie 
wyglądają tak jak wcześniej. 
Być moŜe spotykacie się Państwo z podobnymi problemami w swoich miejscowościach. 
D.Niekrewicz – Jest za to odpowiedzialny Referat Inwestycji. Temat jest nam znany. 
Wystąpiono do tych osób o doprowadzenie tej drogi do takiego stanu, w jakim ona była 
przedtem. 
S.Dudziak – Pan Terlecki poruszył bardzo waŜny temat. Przedstawię przykład ul.Dworcowej 
w Lubiszynie. Tego typu zaniedbania niszczą nasze drogi. Ta ulica jest na bardzo dobrej 
podbudowie z dobrze ułoŜonego bruku. Asfalt jest juŜ w fatalnym stanie. Transport, 
szczególnie cięŜarowy, który tam się odbywa zagraŜa budynkom. Jak budowano kanalizację 
robiono przepusty pod drogą i jezdnia się zapadła. W drugim miejscu telekomunikacja robiła 
ciśnieniowo przewiert i asfalt zapadł się w drugim miejscu. Od lat nam to doskwiera i do dziś 
nikt nie zajął się tym tematem. Proszę, aby natychmiast, jeśli nie mamy na razie szans na ten 
asfalt, Ŝeby wyrównać tą nawierzchnię, Ŝeby te dwa tematy załatwić jak najszybciej. 
D.Miłostan – Chciałbym zwrócić się z prośbą do pana Wójta. Chodzi o miejscowość Wysoka 
i drogę za sklepem przy szkole. Jest to droga wykonana 2-3 lata temu z rumoszu i jest 
połoŜony dywanik asfaltowy. W wielu miejscach wystąpiły wybicia. Czy istniałaby 
moŜliwość zasypania tych dziur? Jeśli te dziury pozostaną w takim stanie to cała droga 
ulegnie zniszczeniu. 
D.Niekrewicz – Pan, jako Przewodniczący Komisji BudŜetu doskonale zdaje sobie sprawę z 
budŜetu gminy, który funkcjonuje. 
D.Miłostan – Potrzeba jest niewielka ilość rumoszu. 
D.Niekrewicz – Takie niewielkie ilości rumoszu potrzebuje na całą gminę. Takich sytuacji 
jest kilkanaście kilometrów na drogach. Staram się łatać to kolejno na tyle na ile środki 
finansowe nam pozwalają. Jeśli tylko będą środki nie widzę przeszkód Ŝeby to zrobić. Na 
chwilę obecną mam zamówiony rumosz na 4 miejsca w stanie tragicznym. 
D.Miłostan – Na początku tej drogi po ostatnich deszczach wystąpiło podmycie. Powstało 
półmetrowe koryto. Proszę o zainteresowanie się tym tematem. 
D.Niekrewicz – Podtrzymuję to, co powiedziałem wcześniej. 
J.Obara – W dyspozycji ZUK-u jest zakupiona równiarka. Czy ona jest na dziś 
wykorzystywana? 
Czy będzie budowany łącznik wodny między Lubnem a Wysoką. W budŜecie są zapisane 
środki na to. Czy to będzie realizowane? 
D.Niekrewicz – Równiarka została zakupiona, ale ZUK na dziś nie ma moŜe nie tyle sił i 
środków co czasu Ŝeby dobrze ją wykorzystać. Zaproponowałem paru osobom, jeŜeli mają 
odpowiedni ciągnik i chcą popracować to poŜyczymy tą równiarkę. 
Wodociąg Lubno-Wysoka. Środki były zabezpieczone na projekt i jest on gotowy. Pytanie, 
czy robimy to w ramach ZCG MG-6, czy robimy to sami.  JeŜeli sami to będziemy próbowali 
pozyskać jakiekolwiek pieniądze z zewnątrz. JeŜeli nie to poczekamy na inne rozwiązanie. W 
Wysokiej jest problem z ciśnieniem 
S.Andrzejewski – Chciałem zwrócić się do Pana Wójta w sprawie modernizacji drogi w 
Ściechowie od strony Lubiszyna do kanału. Prosiłbym zapytać Pana Starostę na temat tej 
drogi, na jakim to jest etapie. 
T.Piotrowski  – Został zrobiony wstępny projekt, zostały naniesione poprawki. Ta droga jest 
jako priorytet z wniosków gminy Lubiszyn do ujęcia w budŜecie starostwa i pozyskania 
środków zewnętrznych. 



D.Niekrewicz – Ma Pan świadomość, Ŝe Pan Wójt został zobligowany przez Starostwo do 
opracowania listy priorytetów na naszej gminie. Ta droga została tam ujęta. Teraz proponuje 
uśmiechać się do Radnych Powiatu, aby to wszystko wsparli. Jeśli tylko to będzie robione, 
będziemy partycypować w kosztach. 
S.Andrzejewski – Czy moŜna liczyć na Radnych Powiatu? 
M.Mołodciak  – Pan Wójt obiecuje, Ŝe będzie partycypował w kosztach. Popieram wszelkie 
inwestycje współfinansowane przez gminy. 
E.Kwaśniewicz – Na pewno wszystkie inicjatywy dotyczące dróg będą popierane przeze 
mnie. Jest uchwała Rady Powiatu, która mówi, Ŝe kaŜda inicjatywa współfinansowania z 
gminy ma pierwszeństwo. Wcześniej inwestycje na drogach tak były wykonywane, Ŝe 
robiono dokumentację, potem przeprowadzano rozmowy z PZD i cykl inwestycyjny od 
pomysłu do realizacji trwał co najmniej 4 lata. Uczulam Kolegę, Ŝe to nie będzie tak szybko. 
W.Zwieruho – Rozumiem, Ŝe Radni Powiatowi posiłkują się naszymi wnioskami do WPI? 
M.Mołodciak  – Osobiście uwaŜam, Ŝe nie powinniście Państwo ujmować dróg powiatowych 
w swoim WPI. To jest zadanie powiatu. Jeśli Wójt wystosował konkretne zadania na wniosek 
Zarządu w zakresie dróg powiatowych, to pozostaje kwestia rozmowy. Wójt mówi, Ŝe na 
drogę w Ściechowie zabezpieczy środki. Generalnie to Powiat powinien zajmować się swoimi 
drogami, a nie gmina. A Ŝe jest tak a nie inaczej, Ŝe takie są finanse, to tak to się ma 
D.Niekrewicz – Powiat teŜ przędzie jak moŜe i nie tylko gmina Lubiszyn tam jest. 
Wnieśliśmy cztery pomysły do Pana Starosty. Pan Starosta obiecał, Ŝe się tymi pomysłami 
zajmie. Przy naszym dofinansowaniu będą one realizowane. Dlaczego my zajmujemy się 
drogami powiatowymi? Bo wiemy jak stoi powiat. Pozwolili śmy sobie ująć w naszym WPI 
parę dróg powiatowych po to abyśmy mogli w jakimś stopniu odciąŜyć powiat. To są drogi na 
naszym terenie i słuŜą naszym mieszkańcom. 
E.Kwaśniewicz – Jakie są te 4 inwestycje? 
T.Piotrowski  – Chodniki w Lubnie, droga w Ściechowie, poprawienie drogi Lubiszyn – 
Tarnów i ciąg pieszo-rowerowy Lubiszyn – Tarnów. Przedstawiłem Staroście swój pomysł i 
on to zaakceptował. 
E.Kwaśniewicz – To wszystko było we wcześniejszych planach Starostwa. 
T.Wereszczyński – Droga powiatowa w Brzeźnie do Buszowa. Jest tam pewien odcinek 
drogi, który schodzi w dół i przez większość roku jest zalany wodą. Czy moŜna byłoby 
wpłynąć na władze Powiatu, Ŝeby wzdłuŜ tego 20-30 metrowego odcinka wykonać 
odwodnienie, wykopać rów po obu stronach drogi.  
Jeszcze jedno pytanie. Ile lat Brzeźno będzie czekało na szybę do przystanku? JuŜ nie mówię 
o wymianie tej wiaty, Ŝe dach został zapłacony a nie został kupiony. Szyba, najprostsza rzecz. 
J.Sidor – Na tej drodze w Brzeźnie, na dalszym jej odcinku, tam gdzie kończy się asfalt są 
ogromne dziury. Nic Pan o tym nie mówi, a tam autobus nie moŜe dojechać Ŝeby zabrać 
dzieci do szkoły. 
T.Wereszczyński – Nie wspominam o tym, bo wiem, Ŝe będą łatane dziury. 
M.Grabarczyk  – Korzystając z okazji, Ŝe są Radni powiatu chciałabym powiedzieć o 
odcinku drogi Jastrzębiec- Chłopiny. Zapada się tam pobocze. W tej chwili jest do zrobienia 
tylko i wyłącznie pobocze. Po zimie trzeba będzie robić cały asfalt. Na następną sesję zrobię 
dokumentację fotograficzną. 
I.śyliński – Mam dwie sprawy.  

1) Ciąg pieszo-rowerowy Baczyna- Marwice. Pan Wójt mówił o priorytetach, a to nie 
jest priorytetem gminy, ale trzeba to dokończyć. To jest między innymi droga do 
jeziora Marwicko. 

2) Dofinansowanie klubów piłkarskich na wsi. Wszystkie kluby robiły plan wydatków na 
podstawie zeszłorocznych dotacji z gminy, które były większe. W tym roku 



wszystkim zabrakło pieniędzy. Diety sędziowskie w tym roku są wyŜsze. Jeden mecz 
to 500 zł. Chodzi o to, aby gmina wspomogła kluby. 

D.Niekrewicz – Na temat klubów rozmawialiśmy na początku roku i temat został 
wyczerpany i wszystko zostało powiedziane. Dotacje dla klubów zostały przyznane na 
podstawie budŜetu, który zastaliśmy. Wówczas juŜ powiedziałem, Ŝe klub piłkarski to jest 
hobby grupki ludzi. Gmina daje pieniądze na funkcjonowanie, ale nikt nie powiedział, Ŝe 
wydatki będą pokrywane w 100%. Rolą Zarządu takiego klubu jest zdobywanie pieniędzy 
zewnętrznych. Robię naprawdę wszystko, co mogę. Daliśmy tyle pieniędzy ile mogliśmy. 
Jeśli ma do wyboru dać parę złotych więcej do szkoły, a parę złotych dla kilku osób, które 
biegają za piłką, to oczywiście wolę te pieniądze dać do szkoły. Jeśli trafią się jakieś 
dodatkowe pieniądze to dołoŜymy na sport. Teraz więcej po prostu nie mamy. 
I.śyliński – My pozyskaliśmy sponsorów. Mamy kontenery i wyposaŜenie. Sponsor jednak 
daje konkretną rzecz a nie pieniądze. Jak zakończymy przebudowę naszego boiska to 
zaprosimy władze gminy i pokaŜemy, co zrobiliśmy. Tu chodzi o opłaty sędziowskie, 
regulaminowe. 
S.Czarnecki – Czy moŜna byłoby w Lubiszynie zamontować bankomat? DuŜa grupa ludzi 
mogłaby z tego skorzystać. Odległość do miasta Gorzowa jest dość znaczna. Po godzinie 
15.00 nigdzie nie moŜna pobrać pieniędzy. Autobusy są likwidowane, nie ma moŜliwości 
dojazdu do miasta. Trzeba ten temat drąŜyć. 
D.Niekrewicz – ZłoŜymy taki wniosek do Banku Spółdzielczego. 
S.Dudziak – Na ostatnim zebraniu Banku Spółdzielczego drąŜyłem ten temat. To jest trudny 
temat. Głównie chodzi o klientów tego banku. Jest problem z pozyskaniem tych klientów. 
MoŜe zebrałby Pan listę osób chętnych do korzystania z bankomatu. MoŜe to by pomogło. 
J.Obara – ZbliŜa się sezon jesienno-zimowy. Mamy wiaty przystankowe. Czy one będą 
remontowane ze środków budŜetowych? 
D.Niekrewicz – KaŜdy z Państwa pracował nad budŜetem i wie, Ŝe na przystanki mieliśmy 
10 tyś.zł. Wymieniliśmy wiaty w m.Marwice i Ściechów, bo były w opłakanym stanie. 
Kupiliśmy wiaty metalowe. Remonty bieŜące, tak jak wcześniej było powiedziane robimy ze 
środków rad sołeckich. Systematycznie będę wymieniał wiaty z pleksy na wiaty metalowe, bo 
one są trwalsze. Na chwilę obecną mamy wykorzystane 100% środków na wiaty. 
J.Obara – Mówiło się, Ŝe to będzie robione, ale jak nie ma środków to trudno. Teraz wiem, 
co mam robić. 
S.Czarnecki -  Jak będzie wyglądała w tym roku sytuacja z odśnieŜaniem i posypywaniem 
dróg na terenie gminy? 
D.Niekrewicz – Jak Państwo wiecie, drogi gminne są w większości drogami gruntowymi i 
wybaczcie Państwo, ale ja juŜ w tym roku to przerobiłem, kiedy puściłem pług ciągnikowy i 
zrobiłem gorzej niŜ miałem. Drogi powiatowe naleŜą do Powiatu. 
M.Mołodciak  – Trzy, czy cztery sesje do tyłu Pan Wójt mówił, Ŝe ma pomysł na drogi 
powiatowe. 
T.Piotrowski  – Tak. 
M.Mołodciak  – Myślę, Ŝe w odpowiednim momencie Pan nam to zdradzi. 
J.Legeziński – Mam pytanie do Pana Zastępcy Wójta. W Stawie nie ma tablicy ogłoszeń. 
D.Niekrewicz – W tym roku w budŜecie nie ma na to pieniędzy. Najlepszym przykładem jest 
sołectwo Tarnów.. W przypadku Urzędu Gminy gdzie mam kupić takich tablic 15-20 szt. To 
jest duŜy wydatek. Tarnów na starej konstrukcji odnowił tablicę i bardzo ładnie to wygląda. 
Nie moŜecie Państwo jako sołtysi zwalać wszystkiego na urząd gminy. 
B.Nawrocka – W styczniu był zgłoszony wniosek o te tablice. Rozmawiałam z Panem 
wielokrotnie, to Pan powiedział Ŝeby się wstrzymać. Proponowałam, Ŝe zrobimy to sami. Pan 
powiedział, ze nie, Ŝe przyjedzie Pani Skarbnik i będziemy rozmawiać, bo są tablice do 
zakupienia. Trzeba było od razu powiedzieć, Ŝe nie ma pieniędzy to byśmy zrobili to sami. 



Tak samo było z przystankiem. Miało być dofinansowanie z gminy. Kupiłam cały materiał, 
zrobiliśmy i zmieściliśmy się w 1.100zł. 
D.Niekrewicz – Wielokrotnie rozmawialiśmy o tych tablicach. Powiedziałem Pani, Ŝe nie 
mam pieniędzy, bo koszt takich tablic przerósł moje moŜliwości finansowe. JeŜeli kupiłbym 
2-3 tablice to proszę bardzo, ale jak mam do kupienia 10 tablic to nie mam pieniędzy. 
B.Nawrocka – Pan powiedział, Ŝe 1 tablica kosztuje 300 zł. i jak wróci Pani Skarbnik to 
rozmawiamy czy Pani Skarbnik zgodzi się na te koszty. 
D.Niekrewicz –Ujmiemy to w budŜecie na 2008 rok. 
T.Wereszczyński – Chcecie odbić z powrotem piłkę na sołectwa. Niestety nie. W statucie 
Gminy jest taki zapis, Ŝe po wyborach sołtysa Wójt Gminy ma obowiązek wydać sołtysowi 
pieczęć, tablicę z napisem „Sołtys” i tablicę ogłoszeń. 
D.Niekrewicz – Jak dobrze zdaję sobie sprawę tablica ogłoszeń w Brzeźnie stoi. 
T.Wereszczyński – Na przykład miejscowość Buszów nie ma tablicy. Tak samo przystanki 
są w gestii urzędu a nie sołectw. JeŜeli pan twierdzi, Ŝe macie wykorzystane 100% środków 
na przystanki proszę zakupić na mój przystanek szybę za te pieniądze, które wpłynęły na 
remont dachu. Pieniądze na ten przystanek wpłynęły a dach nie został wymieniony. One 
zostały przejedzone przez Urząd Gminy a nie przez sołectwo. 
D.Niekrewicz – Kiedy te pieniądze wpłynęły, bo na pewno nie teraz? 
T.Wereszczyński – Pieniądze były wpłacone, na przekazach pisało wyraźnie „zakup dachu 
na przystanek w m.Brzeźno”. 
D.Niekrewicz – Sprawdzę czy takie pieniądze wpłynęły. Za naszej kadencji te pieniądze na 
pewno nie wpłynęły. Przynajmniej nic o tym nie wiem. JeŜeli wpłynęły to z góry bardzo 
przepraszam. 
T.Wereszczyński – Za Waszej kadencji nie. 
S.KałuŜny – W miesiącu kwietniu było mówione, Ŝe zostanie zrobiona weryfikacja 
oświetlenia ulicznego. Czy to było zrobione? Jeśli nie, to, dlaczego? 
T.Piotrowski  – Przyznam się do winy, bo nie atakowałem zbyt mocno Dyrektora ENEA. Ta 
sprawa się przeciągnęła i teraz na jesień będzie nam łatwiej to zrobić, bo wcześniej 
zaświecają się lampy. Mam tą sprawę na uwadze. Sądzę, Ŝe do późnej jesieni będzie to 
załatwione. 
 
Do punktu 22 porządku obrad: 
G.Banasiak – dokonała zamknięcia obrad IX zwyczajnej sesji Rady Gminy. 
 
Na tym protokół zakończono. 
 
Protokołowała 
K.Wiśniewska 


